
Godišnje izvješće o radu Odbora za veterinarstvo HKS-a za 2022.godinu 

 

1.Struktura članova Odbora i promjene tokom godine 

Odbor za veterinarstvo (VO) Hrvatskog Konjičkog saveza (HKS) je i u 2022 vodila prof dr. 

sc. Nikica Prvanović Babić. Zbog korona pandemije nije bilo sastanaka uživo već su se 

članovi Odbora oko svih aktualnosti dogovarali neposredno telefonski te elektronskim putem 

posredstvom E-maila. Zajednički zaključci rezultirali su dopisima sa uputama povodom 

aktualnosti koje je propisao FEI vezano na upozorbe glede opasnosti od pojave zaraznih 

bolesti te aktualne situacije u Republici Hrvatskoj. Početkom 2023 održan je jedan sastanak 

odbora uživo na kojem su razmotrene sve aktivnosti i aktualnosti iz 2022 godine. Stalni 

članovi Odbora bili su prof. dr. sc. Nikica Prvanović Babić,  mr. sc. Goran Csik, Krešimir 

Lučić, dr med vet, i izv prof dr sc Nika Brkljača Bottegaro   

2. Sastanci i teme Odbora za veterinarstvo (VO) u 2020. 

Tijekom 2021 nije bilo sastanaka uživo ali su se članovi Odbora 5 puta sastali u virtualnoj 

formi kako bi pravovremeno raspravili aktualne biosigurnosne probleme koji su se javljali 

prilikom organizacije turnira u sklopu HKS  kao i globalnu epizootiološku situaciju u 

sportskom konjogojstvu. Na sastanku uživo održanom 18.01. 2023. u kojem je rezimirana 

2022 godina raspravljalo se o postojećem radnom prijedlogu Veterinarskog pravilnika HKS 

kojeg je pripremio Odbor za veterinarstvo, kompetencijama, kriterijima za postizanje 

izvrsnosti i honoriranju veterinara na natjecanjima u sklopu HKS te mogućnostima domaće i 

inozemne edukacije postojećih i novih kadrova.  Također se raspravljalo o promjenama u 

legislativi RH, a koje su izravno povezane sa praćenjem dobrobiti i biosigurnosti konja na 

natjecanjima u sklopu HKS. Posebna stavka svega navedenog bila je raščlamba natjecanja po 

važnosti pri čemu je prijedlog Odbora da barem na državnim prvenstvima i prvenstvima za 

mlade konje obavezno budu dežurni veterinari koji imaju barem PTV status FEI. S obzirom 

da se radi o ukupno 8 takvih natjecanja godišnje, Odbor za veterinarstvo smatra da je 

predloženo izvedivo i realno. Također je prijedlog Odbora za veterinarstvo da se satnica 

veterinara na natjecanjima u daljinskom jahanju povisi na minimalno 100 €. natjecanja. 

Nakon kratke rasprave o predloženoj verziji općeg pravilnika HKS s obzirom na opasnosti od 

pojave zaraznih bolesti te dostupne vakcine, svi su se složili da iz pravilnika treba izbaciti 

obavezu cijepljenja konja protiv tetanusa te da režim cijepljenja protiv influence treba biti 

usklađen s Veterinarskim pravilnikom FEI, što je već i ispravljeno. Za sada je odbačena 



mogućnost uvođenja obavezne vakcinacije sportskih konja protiv virusnog rinopneumonitisa i 

bolesti zapadnog Nila. 

Također se raspravljalo o obavezi godišnjeg serološkog pretraživanja konja u sustavu HKS na 

IAK i zaključak je odbora da je isto potrebno zadržati. 

 

3.Realizirane zadaće iz organizacije, planiranja i koordinacije rada Odbora 

Tijekom 2022. Odbor za veterinarstvo bio je primarno posvećen praćenju lokalne i globalne 

epizootiološke situacije u konjogojstvu te izdavanju pravovremenih preporuka i mjera kako bi 

se zaštitili konji u sustavu HKS. Prof dr sc Nikica Prvanović Babić isposlovala je od tvrtke 

Medical Intertrade donaciju vakcine protiv virusnog rinopneumonitisa konja koje su potom 

raspoređene prema veterinarima zaduženim za pojedine konjičke klubove u sklopu HKS. Od 

ukupno doniranih 400 doza, iskorišteno je njih 250 te je potrebno istražiti da li to znači da je 

cjepni obuhvat i do sada bio zadovoljavajući ili je pak potrebno dodatno educirati jahače i 

vlasnike konja o važnosti preventive protiv ove zarazne bolesti kopitara. U tom je smislu 

pripremljen upitnik koji će uskoro biti odaslan prema Uredu HKS sa zamolbom da bude 

proslijeđen klubovima članicama.  

4. Predložene inovacije Odbora 

Odbor za veterinarstvo pripremio je i doradio radnu verziju Veterinarskog pravilnika HKS 

tako što je aktualizirao postojeću radnu verziju načinjenu sukladno Veterinarskom pravilniku 

FEI i pravilniku „Zdravljenje konj na tekmovanjih pod okriljem Konjeniške zveze Slovenije“ 

kako bismo dobili dokument najsličniji međunarodnim propisima a prilagođen našim 

uvjetima. Radna verzija spomenutog pravilnika dostavljena je tajniku HKS a na njoj će se 

intenzivno raditi i u 2023 te su svi prijedlozi, savjeti i sugestije dobrodošli.  

 

5. Službena putovanja, edukacije, sudjelovanje i uloge članova Odbora protekle godine 

Prof dr sc Nikica Prvanović Babić 

1.Transfer Course Veterinary official Level II, Sofia, Bugarska, 17-18.03.2022 (dovršen tečaj, 

potvrda dostavljena HKS) 

2. Online Course OV Level II (kontinuirana edukacija, nedovršen proces,n nedostaje 



stažiranje na FEI natjecanju) 

 

Izv prof dr sc Nika Brkljača Bottegaro  

1. FVD CEI 3* Travagliato, ITA. 3x assigment kao testing vet (doping kontrola) 

Mr. sc. Goran Csik  

 

1. Treating veterinarian Pleternica FEI  CAI3*-H2, CAI2*-P1, CAI2*-P2, CAI2*-H1, CAI2*-

H2, CAICh2*-P1, CAIU252*-P1, CAIU252*-H1, CAIU252*-P2, CAIJ2*-P1, CAIJ2*-P2, 

CAI3*-H4, CAI3*-P4 and CAIU252*-H2 at Pleternica (CRO)  23-26 June 2022 

 

Dr. vet. med. Krešimir Lučić 

1. 23. 6 -26. 6. Pleternica CAI3 (CRO) 

2. 11.8. - 14.8. Osorhei CAI3, Balkan CH (ROU) 

3. 7.9. - 11. 9. Vlasia Balkan CH - S (ROU) 

4. U svibnju obavio on-line test za održavanje statusa OV, a početkom lipnja ga FEI 

promovirao u OV level 3 za dresuru, preskakanje prepona i zaprege. 

 

 

U Zagrebu, 13. veljače 2023 

 

 

Predsjednica Odbora za veterinarstvo HKS 

Prof. dr. sc. Nikica Prvanović Babić dr med vet 


